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Анализируются средства выражения диалогичности в русской диалектной речи жителей Ко-

ми-Пермяцкого округа, которая рассмотрена в нескольких аспектах. Выявлены особенности анализи-

руемой формы речи, определено промежуточное место высказываний в системе монологической и 

диалогической речи; кратко изложена история изучения категории диалогичности. Выделены марке-

ры диалогичности, среди которых определены общие для русского языка и специфические, диалект-

ные, средства. Показано, что особенности проявления диалогичности объясняются бытовой  темати-

кой бесед, непосредственностью общения, при котором не остается времени на осмысливание ска-

занного. 
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Means of dialogueness expression in Komi-Permyak District residents’ speech which is examined in 

different aspects are analyzed. Features of the analyzed form of speech are revealed, the intermediate posi-

tion of utterances in monologue and dialogue speech is determined; the history of the dialogueness category  

is presented. Dialogueness markers are identifies among which there are common for the Russian language 

and specific, dialect means. It is shown that the features of dialogueness manifestation are determined by 

everyday themes, communication spontaneity when there is no time for interpretation of what was said.  

Key words: Komi-Permyak District; Russian speech; dialect speech; dialogue; monologue; dialo-

gueness; means of dialogueness expression. 


